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(Az ülés kezdetének időpontja: 9 óra 50 perc) 

Az ülés megnyitása, a határozatképesség megállapítása, a napirend 
elfogadása 

NÉMETH ZSOLT (Fidesz), a bizottság elnöke, a továbbiakban ELNÖK: Tisztelt 
Bizottság! Megkezdjük az ülésünket. Nagy tisztelettel köszöntöm önöket.  

Bejelentem a helyettesítéseket: Juhász Hajnalkát Bartos Mónika helyettesíti, 
Tilki Attilát pedig Csöbör Katalin képviselő asszony, a miskolci győző. Megállapítom a 
határozatképességünket. 

Fölteszem szavazásra a napirendet. Ki támogatja? (Szavazás.) Egyhangú. 
Köszönöm szépen. 

A Külgazdasági és Külügyminisztérium informatikai rendszerét ért 
orosz kibertámadás elítéléséről és az ennek következtében 
szükséges lépések megtételéről szóló határozati javaslat (H/8465. 
szám)  
(Döntés képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vételéről) 

Első napirendi pontunk, képviselőtársaim, a Külgazdasági és 
Külügyminisztérium informatikai rendszerét ért orosz kibertámadás elítéléséről és az 
ennek következtében szükséges lépések megtételéről szóló H/8465. számon benyújtott 
képviselői önálló indítvány tárgysorozatba vétele. A napirendi pont tárgyalását 
megnyitom. Az előterjesztői nyitóbeszédre felkérem Tordai Bence képviselőtársunkat.  

Kérem, tartsa meg expozéját! Parancsoljon!  

Tordai Bence szóbeli kiegészítése 

TORDAI BENCE (Párbeszéd) előterjesztő: Köszönöm szépen a szót, elnök úr. 
Üdvözlöm a bizottság tagjait és a megjelenteket. Nehéz elmenni amellett szó nélkül, 
hogy tegnap Magyarország történetének leghazugabb és legszínvonaltalanabb 
kampánya ért véget. Szorosan csatlakozik az előterjesztés tárgyához, azért hozom 
szóba... 

 
ELNÖK: Nem kapcsolódik hozzá szorosan, előterjesztő úr. 
 
TORDAI BENCE (Párbeszéd) előterjesztő: Amint befejezem a mondatot, elnök 

úr, érteni fogja a kapcsolódást. Tehát ebben a kampányban a kormánypártok 
folyamatosan azt sulykolták, hogy a béke pártján állnak, miközben a háborús agresszor, 
Putyin érdekeit szolgálják ki, és folyamatosan arról beszéltek, hogy meg akarják védeni 
Magyarország szuverenitását, amikor pedig Magyarország szuverenitását ténylegesen 
támadás és fenyegetés éri, akkor a legkisebb jelét sem mutatják annak, hogy bármiféle 
védekező, elhárító, megelőző lépést tennének, vagy következményei lennének annak, 
hogy az orosz titkosszolgálatok nagyon súlyosan megsértik Magyarország 
szuverenitását. Ez történt ugyanis akkor, amikor a GRU és más orosz titkosszolgálatok 
hekkerei feltörték a magyar Külgazdasági és Külügyminisztérium informatikai 
rendszerét, éveken keresztül kényükre-kedvükre ki-be járkáltak benne; ezzel 
kapcsolatos az indítványunk.  

Miután a kormány semmilyen módon nem tett elítélő gesztusokat, nem tett 
lépéseket annak érdekében, hogy az orosz föderáció által támogatott hekkerek 
lépésének következménye legyen, hogy ennek a behatolásnak bármiféle nemzetközi 
politikai konzekvenciái legyenek, és az Országgyűlés az, amely helyreállíthatja 
Magyarország méltóságát, tekintélyét, szuverenitását. (Dr. Gurmai Zita megérkezik az 
ülésterembe.) 
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Ennek érdekében nyújtottuk be ezt a határozati javaslatot, amely azt 
indítványozza, hogy: az Országgyűlés először is ítélje el ezt a támadást; a 
külügyminiszter kéresse be az orosz nagykövetet; állítsunk fel egy vizsgálóbizottságot, 
amely feltárja, hogy pontosan mi történt, milyen szinten, milyen mélységben 
kompromittálódott a magyar külügy rendszere, amelyet azóta sem állítottak helyre 
vagy védtek meg tudomásunk szerint, hiszen nem teljesültek a szakszolgálatok által 
megfogalmazott javaslatok, javítások; végezetül vonjuk le azokat a politikai és 
szervezeti konzekvenciákat, amelyek ennek a bűnös semmittevésnek az 
eredményeként mindenképp meg kell valósuljanak.  

Azért örülök, hogy ebben a bizottságban tárgyaljuk ennek az indítványnak az 
ügyét, azért bízom abban, hogy a tárgysorozatba vételt legalább egy kormánypárti 
képviselő, mégpedig a bizottság elnöke támogatni fogja, mert Németh Zsolt 
nemrégiben úgy nyilatkozott a kérdéskörben - szó szerint idézem elnök urat -, hogy: 
„Az elmúlt huszonöt évről annyit, hogy ha most nem lennénk NATO-tagok, akkor 
valószínűleg jelenleg nem Ukrajna védekezne egy orosz támadással szemben, hanem 
mi. A NATO, bármit mondjanak is Putyin elnök nagyra becsült propagandistái, nem 
oroszellenes szervezet, nem tervezi és soha nem is tervezte megtámadni Oroszországot, 
viszont képes megvédeni tagjait egy orosz támadástól. Oroszország azért nem tudja 
katonai eszközökkel korlátozni a magyar szuverenitást, mert NATO-tagok vagyunk.” 

Tisztelt Képviselő Hölgyek és Urak! Magyarországot egy támadás érte 
Oroszország részéről, egy kibertámadást valósítottak meg az orosz állami hekkerek, és 
rajtunk keresztül nemcsak a magyar nemzeti érdek, nemcsak Magyarország biztonsága 
sérült, hanem a NATO biztonsága is. Ezért felelősséggel tartozunk nemcsak 
Magyarország polgárai, hanem az egész nemzetközi védelmi rendszer felé, minden 
tagállam felé, amikor azt javasoljuk, hogy legyenek következményei az orosz 
kibertámadásnak Magyarország ellen.  

Én azt gondolom, hogy a Fidesz-KDNP-s képviselők, ha egy kicsit is komolyan 
gondolják azt, amit az elmúlt hónapokban, években szajkóztak, nem tehetik meg, hogy 
ne támogassák az indítvány tárgysorozatba vételét. Kíváncsian várom a véleményüket 
és a szavazási magatartásukat. Köszönöm.  

 
ELNÖK: Tisztelt Bizottság! Megnyitom a vitát. Ki kíván hozzászólni 

képviselőtársaim közül? (Jelzésre:) Nacsa Lőrinc képviselő úr!  

Hozzászólás 

NACSA LŐRINC (KDNP): Köszönöm szépen. Tisztelt - nem tudom, mennyire 
független - Országgyűlési Képviselő Úr! Egy fontos téma mindig beszélni ezekről a 
kérdésekről, és van a Nemzetbiztonsági Bizottságnak erre szakosodott zárt ülése, ha 
ilyenről önnek esetleg információja van. Itt szerintem a legfontosabb, hogy nekünk 
országgyűlési képviselőként az az elvárásunk a Külügyminisztérium felé, hogy mindig 
a magyar érdekeket képviselje bármilyen nemzetközi fórumon, itthon és külföldön 
egyaránt. A mi véleményünk az, hogy a Külügyminisztérium megfelelően képviseli a 
magyar érdekeket, és meg is teszi azt, hogy a nemzeti érdekeket képviselje.  

Nem tudom, hallgatta-e például korábban az ügyben Gulyás Gergely miniszter 
úr nyilatkozatát, amelyben azt állítja, hogy semmiféle bizalmas adat nem került 
külföldi kézbe, illetve több illetékes miniszter, politikus, vezető mondta azt, hogy a 
politika ilyen, a külszolgálat vagy a külügy pláne ilyen, hogy minden irányból történnek 
behatolási kísérletek, északról, délről, keletről, nyugatról.  

Nyilvánvalóan az erre szakosodott szerveknek az a feladatuk, hogy ezeket 
megakadályozzák, és szerintem mi az Országgyűlés részéről azt tudjuk tenni, hogy 
amikor elfogadjuk a költségvetést, akkor megadjuk például a titkosszolgálatoknak 



7 

azokat az eszközöket a kezükbe, költségvetési forrásokat, hogy kifejlesszék azt a 
védelmi rendszert, amelyre szükség van, hogy Magyarország nemzeti érdekeit, 
információit meg tudjuk védeni. Köszönöm szépen.  

 
ELNÖK: Köszönjük szépen. További hozzászólás van-e képviselőtársaim 

részéről? (Nincs jelentkező.) Amennyiben nincsen, megkérdezem Tordai Bencét, hogy 
kíván-e reagálni. (Jelzésre:) Parancsoljon!  

Tordai Bence reagálása 

TORDAI BENCE (Párbeszéd) előterjesztő: Köszönöm, elnök úr. Addig 
egyetértünk Nacsa képviselőtársammal, hogy a külügynek is az lenne a dolga, hogy 
megvédje a magyar érdekeket. Én nem pontosan látom, hogy szolgálja a magyar 
érdeket, a magyar szuverenitás megvédését az, hogy miután az oroszok behatoltak a 
külügy informatikai rendszerébe, és erről tudomást szerzett a miniszter, három 
hónappal később átveszi az orosz külügyminisztertől a „Barátságért!” érdemérmet. 
Hát, furcsa barátok azok, akik attól lesznek jó barátok, hogy hagyják, hogy a másik újra 
és újra behatoljon a szervezetükbe. Én ezt erőszaknak érzem és nem barátságnak.  

Az a helyzet, hogy amit elmondott, amit idézett Gulyás miniszter úrtól, finoman 
szólva is egy politikai propagandaszövegnek értelmezhető, a legjobb esetben is - hogy 
hazugságot ne mondjak -, hiszen levelünk van arról, írásba adta a Nemzetbiztonsági 
Szakszolgálat főigazgatója, a saját felettesének beszámolva, az illetékes államtitkárnak, 
hogy négyezer munkaállomás teljes mértékben kompromittálódott, közel ezer szerver 
teljes mértékben kompromittálódott. Hozzáfértek a címtárhoz, a levelezéshez, 
gyakorlatilag az összes fontos informatikai alrendszerhez, és miniszter úr, illetve az ő 
nyomán most a képviselő úr azt próbálja nekünk elmagyarázni, hogy az oroszok bár 
behatoltak a minisztériumi rendszerbe, teljesen átjárhatóvá vált számukra, de 
semmilyen értékes, bizalmas, fontos információt onnan nem vittek ki. Tehát azt 
mondja, hogy a betörők bejutottak a lakásba, már nem is a spájzba, hanem a széfbe, ott 
sétáltak, nézelődtek egy kicsit, esetleg otthagytak egy levelet egy kis szívecskével a 
barátság jegyében, de nem vittek el semmit.  

Azt szeretném kérni képviselő úrtól, miniszter úrtól is, hogy ne nézzék már 
ennyire hülyének a magyar embereket, ez egy nyilvánvaló nonszensz, amit mondani 
próbálnak. Ez egy nagyon-nagyon gyenge kifogás, amin tényleg nevetnek a magyar 
állampolgárok is, és különösen nagyot nevetnek - bár elég keserűen - a NATO-
szövetségesek vezetői.  

Úgyhogy szeretném kérni, hogy hagyják abba a bohóckodást, nőjenek fel végre 
a feladathoz, és vegyék komolyan a képviselői esküjüket, ennek megfelelően szavazzák 
meg ezt az indítványt. Köszönöm szépen. 

 
ELNÖK: Köszönöm, képviselő úr. Kérem, azért tartsa tiszteletben 

képviselőtársaimnak és a kormány tagjainak a méltóságát, és ne kérdőjelezze meg 
nyilatkozataik komolyságát, hiszen valóban, Gulyás miniszter úr nyilatkozata pontosan 
azt tükrözte, amit képviselőtársunk elmondott, és én nem érzékeltem azt, hogy 
bohóckodna a képviselő úr.  

Határozathozatal 

Tisztelt Bizottság! Megállapítom azt, hogy a vita lezárult, és felteszem 
szavazásra. Tárgysorozatba kívánja-e venni a bizottság a H/8465. számú határozati 
javaslatot? Kérem, kézfelemeléssel jelezzék! Ki az, aki támogatja? (Szavazás.) Egy. Ki 
az, aki nem támogatja? (Szavazás.) 8 nem szavazat. 

A bizottság 1 igen szavazattal, 8 nem szavazat ellenében nem támogatta.  
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Jó munkát kívánunk a képviselő úrnak immáron független képviselőként 
(Tordai Bence: Azért még frakcióvezető maradtam.), ha jól értettük a tegnapi 
híradásokat. Jó munkát kívánunk önnek! Viszontlátásra! (Tordai Bence távozik az 
ülésteremből.) 

Az ülés berekesztése 

Tisztelt Bizottság! Bejelentem, hogy az együttes ülés rövidesen, 10 órakor 
kezdődik az Európai Ügyek Bizottságával ugyanebben a teremben. Ugyanakkor azt is 
jelezném, hogy a tavaszi ülésszakban további ülés már nem várható, de nyilvánvalóan 
az Európa Tanácsban sokan fogunk még találkozni a közgyűlés alkalmával.  

Ezt az ülést berekesztem, és hamarosan folytatjuk. Köszönöm szépen.  
 

(Az ülés befejezésének időpontja:10 óra 02 perc) 

 
 

 Németh Zsolt 
a bizottság elnöke 

Jegyzőkönyvvezető: Bihariné Zsebők Erika 


